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REFERAT 

1. Rundvisning Sygeplejeklinik og hverdagsrehabilitering v/Anette Back Mogen- 

sen 

Kort om: 

• Akut sygeplejen: prioritere forebyggeligt arbejde, at tage godt imod udskrevne 

borgere og rehabilitering. De arbejder for at lære folk at klare sig selv og arbej- 

der tæt sammen med Hverdagsrehabilitering. 

• Palliationspleje: prioriteres rigtig højt, særligt hvis terminale borgere vil hjem 

– herunder også de svære snakke i hjemmene 

• Sygeplejeklinikken; (nyetableret i 2019) – alle borgere, som bliver meldt til sy- 

gepleje i kommunen, bliver bedt om at møde på klinikken. Fordelen er blandt 

andet, at borgeren få en fast tid i Sygeplejeklinikken og gerne fast sygeplejer- 

ske. Sygplejeklinikken beskæftiger sig primært med dosering, sårpleje, og kli- 

nikken kan ordne alt, hvad læger kan ordinere. Sygeplejeklinikken har samme 

dokumentationskrav som hjemmeplejen og har lige fået en grøn smiley fra ar- 

bejdstilsynet. 

 
2. Kort præsentationsrunde af Seniorrådet 

• Bordet rundt med præsentation af seniorrådsmedlemmer, antal år som med- 

lem og primær beskæftigelsesområde. 

Præsentation af Mette Heidemann og hendes vej ind i stillingen som Direktør 

for Beskæftigelse og Velfærd. 

 
3. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden bemærkninger 

 
4. Godkendelse af referat 

Godkendt uden bemærkninger – udover datoen, som er rettet. 

 
5. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

 

• Senior Nyt 

I næste uge udkommer Senior Nyt. Flemming giver udtryk for, at det bliver en 

økonomisk udfordring at fortsætte uændret drift pga. prisstigninger. 

Det er lykkedes at holde budgettet ved at holde sidetallet på 48 og uændrede 

annonceindtægter. 

Birte efterspørger ekstra blade til I.P Schmidt. Forebyggerne har også hen- 

vendt sig efter flere blade. 

 

• Seniorrådets Facebook 

Søren efterspørger flere indlæg til facebookgruppen, som har 349 medlemmer 

pt. En opfordring formanden bakker op omkring. 



3 

 

 

 
6. Nyt fra Rådets medlemmer 

• Birte orienterede om, at vi nærmer os Borgermødet med Sydtrafik. 

Hun efterspørger økonomiske midler til at annoncerer mødet i Elbobladet – Søren 

oplyser, at hun kan anvende omkring 5.000 kr. til en annonce. 

Forplejning aftales med køkkenet i Seniorhuset af Birte og Flemming. 

• Aksel fortalte om forberedelse af stormøde for Dansk Ældreråd i HUSET i Middel- 

fart 25. oktober. Forretningsudvalgsreferater efterspørges af Seniorrådet, Aksel vil 

undersøge, om det er en mulighed. 

• Flemming og Søren tager til Middelfart d. 1. september for at høre om kommunal 

budgetlægning – herunder processerne i forbindelse med budgetterne. 

• Søren orienterede om en dødsoplevelse, hvor Boligkontoret har mulighed for at 

rette krav til kommunen vedr. evt. restancer. Hvis det er visiterede boliger er kom- 

munen pligtig til at betale restancen. Mette oplyser, at det formodentlig er kommu- 

nens konto for huslejetab, som dækker denne slags udgifter. Aftales at Søren 

graver lidt mere i det med henblik på evt. at skrive om det i Senior Nyt. 

 
7. Møde i Brugerpanelet v/Flemming 

• Forslag til skrivelse til Senior- og Socialudvalget 

• Samt høringssvar vedr. Landsoldatpladsen til Teknisk Udvalg 

Begge skrivelser er godkendt af Seniorrådet 

 
8. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Mette 

Gennemgang af de Seniorråds-relevante emner på dagsordenen, herunder følgende: 

 

• Budgetopfølgningssag – Der arbejdes med at gøre budgetopfølgningerne 

mere enkle og letforståelige. 

 
Simpelt sagt går det ikke så godt økonomisk på seniorområdet. 

Der er et merforbrug i hjemmeplejen, som primært skyldes sygefravær og vi- 

karudgifter hertil. 

Der er undring over 10 mio. merforbrug i hjemmeplejen, og et mindre forbrug 

på 7 mio. hos bestillerpengeposen(visitationen). Der bliver set nærmere på den 

samlede økonomiske styring, når der er ansat en ny chef for området. 

 
Stævnhøj og Othello har en særlig økonomisk udfordring under udviklingsop- 

gaven på baggrund af påbud. Merudgifter er primært vikaromkostninger. 

 
Denne ufinansierede budgetopfølgning kommer til at kræve korrigerende hand- 

linger. 

 

• Tilsyn – Tilsynsrapport i distrikt 6. Her fastholdes påbuddet, fordi der er to 

sundhedsfaglige fund, der gør, at påbuddet ikke kan ophæves, selv om tilsynet 
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anerkender, at der er gjort en rigtig stærk indsats for at ændre forholdene. 

 

• Temperaturmåling – Udvalget skal tage stilling til, hvilke handlinger denne 

rapport giver anledning til, eksempelvis maden. Der er også overvejelser om at 

fremrykke anlægsudgifter til hjemliggørelse. 

Grundlaget for temperaturmålingen var bl.a., at det skulle undersøges, om der 

var forråelse i plejen. Det er der samlet set ikke et billede af på plejehjemmene. 

 

• Erritsø Aktivitetscenter – Giver ikke anledning til yderligere uddybning. 

 

• Svarfrister i visitation – Ophævelse af samarbejdsaftalen med Sundplejen, 

har givet længere ventetider for alle andre områder end personplejebehov. 

Finn spørger til overvejelser omkring revisitation, som burde ske løbende. 

 

• Uddannelsesvejleder til SOSU elever – En succes vi håber fastholdes. 

 

• Status på samarbejdsaftaler – Interessant for Seniorrådet at få overblikket. 
 

 
9. SynsExpo 

Borgere og fagpersoner inviteres til at møde synskonsulenterne og opleve SynsExpo 

d. 13. og 14. september kl. 9.00 – 15.30 i Rådhushallen, Odense Rådhus, Flakhaven 

2, 5000 Odense C. 

 
Ingen deltager fra Seniorrådet – men syns- og hørekonsulenters hjælp til ældre ind- 

drages i Senior Nyt. 

 
10. Ansættelse af ny fagchef – proces v/Mette 

Ansøgningsfrist 13. september. Samtaler 19. og 27. september. 

 
Ansættelsesudvalg består af: 

• Mette Heidemann, 

• Anne Juul Sørensen, 

• Helle Krause Andersen, 

• Flemming Helge Larsen, 

• Stina Hinke Lundberg, 

• Gitte Makne, 

• Margit Petersen, 

• Sanela Ljeskovica & 

• Jakob Lundgaard (Rekrutteringskonsulent) 

 
Søren spørger, om der Fagchefer, som vi ønsker at rekruttere? 

Det mener Mette bestemt, der er. Fagchefen får rigtig mange spændende opgaver, så 
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som Nærhospital, Sundhedshuset, Længst mulig i eget liv version 4. Søren ønsker 

også at vide, om der er midler til at finansiere kvalificerede kandidater, hvilket der nik- 

kes til. 

 
11. Tilsyn distrikt 6 v/Mette 

Gennemgået under punkt 8 

 
12. Temperaturmåling på 3 plejehjem– præsentation v/Mapia – Maria Tønnersen 

• Kort om Marias vej ind i branchen og hendes faglige baggrund 

• Mapia er en del af værdighedsrejseholdet. 

• Maria anerkender, at det er så modigt at bestille en temperaturmåling og åbne 

dørene for konsulenterne og vise hele området frem. 

• Præsentation af temperaturmålingen: 

o Baggrund for temperaturmålingsparametrene og måden de var kommet 

frem til de 6 vigtigste spørgsmål. 

Forråelse er et vilkår, når man arbejder med syge mennesker, hvis man 

ikke får fyldt trivselsbægeret op, så går forråelsen udover borgerne. Det 

er politikerne, organisationen og ledelsens ansvar. 

o Gennemgang af de 6 vigtigste spørgsmål. 

▪ Forbedringspotentialer: 

• Måden de taler om hinanden plejehjemmene i mellem. 

Måden plejehjem bliver omtalt politisk. Hvordan man omta- 

ler hinanden. 

Forslag: ”Få styrket den interne branding” 

• Få udbredt kendskabet til tilbud man kan drage nytte af, 

vågekoner, besøgsvenner, så alle i Plejen kender dem. 

• Sørg for at gribe den viden pårørende leverer, sørg for at 

videreformidle den til rette vedkommende. 

• Fast kontinuerlig faglig supervision til plejepersonalet. 

• Vær mere systematiske i analysearbejdet, når beboerne 

ikke trives (vandrer, slår ud mv.). Beboerne har behov for 

at have en værdi. 

 
o Overordnet – ”hold op hvor har Fredericia Kommune meget godt, selv- 

følgelig er der også noget, der er lidt skidt!”. 

o Rekrutteringsudfordringen er den største bekymring. 

o Mad og måltidspolitikken bliver ikke overholdt, og maden kunne trænge 

til en ordentlig revision. 

 
Maria sender sine slides til os. 

 
Seniorrådet roser Mapias arbejde og rapporten. 
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13. Senere indkomne sager 

 

• Nærhospital – Der er en rigtig fin dialog om Nærhospital i Fredericia med Re- 

gion Syddanmark og Sygehus Lillebælt. Der mangler en udmelding fra Sund- 

hedsstyrelsen omkring hvad et Nærhospital skal og må rumme. Der bliver kig- 

get på hvilke sygebehov Fredericia Kommunes sundhedsprofiler har behov for. 

 
Der skal sendes ansøgning til foråret 2023. Mette tror på at Fredericia Kom- 

mune får et Nærhospital. 

 

• Ventelister på plejehjem - Der er andre udsigter i ældreprognosen, hvilket gør 

ventelisterne faldende. Søren spørger ind til om der også er en overdødelighed 

i Fredericia Kommune, hvilket ingen har kendskab til. 

 

 
14. Eventuelt 

Modtager medlemmer af Seniorrådet henvendelser, som er en personsag, bringes 

den videre til Mette Heidemann. 


